

# Stool Test for Ova and Parasite (O&P)

This test looks for parasites and their ova or eggs in the digestive tract by checking a sample of stool in a lab. A parasite lives on or inside another organism. Treatment will be based on the type of parasite that is found.

Parasites enter the body through the mouth or skin. Most people become infected by drinking water or eating food that has parasites. Most parasites are too small to be seen and cannot be tasted or smelled in water or food. Parasites may get into the body through the skin or enter from bites of infected insects.

## Signs

The most common signs are:

- Diarrhea
- Bloody diarrhea
- Mucous in stool
- Abdominal pain or cramping
- Gas
- Nausea
- Headaches
- Fever

See your doctor as soon as you have signs. He or she may recommend that you have an O&P test to check for parasites.

# Анализ стула на яйца глистов (я/г)

При этом обследовании в пищеварительном тракте с помощью анализа кала в лаборатории ищутся паразиты и их яйца. Паразит живет на другом организме или внутри него. Лечение будет зависеть от того, какой тип паразита был обнаружен.

Паразиты попадают в организм через рот или кожу. Большинство людей инфицируются при приеме воды или пищи, в которых есть паразиты. Большинство паразитов слишком малы, и их невозможно увидеть, почувствовать на вкус или на запах в воде или пище. Паразиты могут попасть в организм через кожу или укусы инфицированных насекомых.

## Симптомы

Наиболее частыми признаками являются:

- Диарея
- Понос с кровью
- Слизь в стуле
- Боль или схватки в животе
- Газообразование
- Тошнота
- Головные боли
- Повышенная температура

Обратитесь к врачу, как только у Вас появятся симптомы. Он порекомендует Вам сдать анализ (я/г) на наличие паразитов.

## O&P Test

You will need to collect \_\_\_\_\_ stool samples. Collect each sample from a different bowel movement over one or more days.

- You may be given a plastic tray to use in your toilet to collect your stool. If you do not get a tray, cover the toilet bowl with plastic wrap, like Saran. Loosely place the plastic wrap over the toilet bowl and hold it in place with the toilet seat so your stool does not get into the water of the toilet.
- **Do not** get urine, water or toilet paper in the stool sample.
- Put part of the stool sample in a clean container. Wash your hands.
- Follow these directions **if checked (✓)**:
  - Put your sample into a special container with fluid. Keep the fluid away from children and pets and handle it carefully. **The fluid is a poison.**
  - Keep your sample in the container in the refrigerator until you can take it to the doctor's office or lab.
  - Take the sample to the doctor's office.
  - Take the sample to the lab at:

---

---

---

## Your Care

If you have parasites, your treatment may include taking medicine and drinking large amounts of liquids to prevent dehydration.

## Анализ кала на яйца глистов

Вам будет нужно принести \_\_\_\_\_ образцов стула. Каждый образец должен быть отобран из разных дефекаций в течение одного или нескольких дней.

- Для отбора стула Вам могут дать пластиковый лоток для использования в туалете. Если Вам не выдали лоток, покройте унитаз полиэтиленовой пленкой, типа сарана. Свободно поместите полиэтиленовую пленку над унитазом и закрепите ее с помощью сиденья, чтобы кал не попал в воду.
- **Не** допускайте попадания мочи, воды или туалетной бумаги в образец кала.
- Поместите часть образца кала в чистый контейнер. Вымойте руки.
- Выполните следующие указания, **если они отмечены галочкой (✓)**:
  - Поместите образец в специальный контейнер с жидкостью. Храните жидкость в местах, недоступных для детей и домашних животных, и осторожно с ней обращайтесь. **Эта жидкость является ядом.**
  - Храните образец в контейнере в холодильнике до тех пор, пока Вы не сможете доставить его в кабинет врача или в лабораторию.
  - Доставьте образец в кабинет врача.
  - Доставьте образец в лабораторию по адресу:  
\_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_  
\_\_\_\_\_

## Медицинский уход

Если у Вас есть паразиты, для предотвращения обезвоживания Вам могут назначить прием лекарств и большого количества жидкостей.

## **How to Prevent Parasites**

- Avoid food and water that may have parasites.
- Wash your hands often. Wash them before and after eating, and after using the toilet. This will help protect you and prevent the spread of parasites to others.

**Talk to your doctor or nurse if you have any questions or concerns.**

## **Как предотвратить появление паразитов**

- Не принимайте пищу и воду, которые могут содержать паразитов.
- Часто мойте руки. Мойте их до и после приема пищи, а также после посещения туалета. Это защитит Вас и предотвратит передачу паразитов другим людям.

**Если у Вас есть какие-либо вопросы или опасения, обратитесь к Вашему лечащему врачу или медсестре.**

2005 – 1/2011 Health Information Translations

Unless otherwise stated, user may print or download information from [www.healthinfotranslations.org](http://www.healthinfotranslations.org) for personal, non-commercial use only. The medical information found on this website should not be used in place of a consultation with your doctor or other health care provider. You should always seek the advice of your doctor or other qualified health care provider before you start or stop any treatment or with any questions you may have about a medical condition. The Ohio State University Medical Center, Mount Carmel Health System, OhioHealth and Nationwide Children's Hospital are not responsible for injuries or damages you may incur as a result of your stopping medical treatment or your failure to obtain medical treatment.

Stool Test OP. Russian.